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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

Datum ingekomen vragen : 3 oktober 2023  
Datum GS-besluit   : 31 oktober 2023 

 

Vragen nr. 70 

Vragen van mevrouw mr. I.A. Bezaan (PVV) over “CvK moet juiste prioriteiten stellen”  

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 
artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 
Provinciale Staten mede, dat op 3 oktober 2023 door het lid van Provinciale Staten, mevrouw 
mr. I.A. Bezaan (PVV), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen. 
 

INLEIDING VRAGEN 

In een artikel van het Noordhollands Dagblad (zie bron onderaan) blijkt dat Commissaris van de 
Koning Arthur van Dijk een hartenkreet richting de Tweede Kamer heeft gedaan  
om op basis van tijdelijkheid de spreidingswet in te voeren. Volgens Van Dijk moeten 
gemeenteraden niet meer discussiëren over of ze woningen beschikbaar stellen aan 
vluchtelingen, maar over hoe ze dat gaan doen. Wat de CvK betreft wordt wat nodig is 
toegewezen aan gemeenten. 
 
De PVV is verbijsterd over deze opstelling van de CvK. Noord-Holland heeft te maken met o.a. 
een serieuze woningcrisis en waar de CvK als Rijksheer de gouden kans heeft om kritiek te 
uiten op het huidige asielbeleid, doet hij dat niet en draagt hij juist bij aan het verder vergroten 
van de sociaal-economische problemen die ontstaan door het asielbeleid van het Rijk. 
 
Ondergetekende wil dan ook graag onderstaande vragen aan het College en de Commissaris 
van de Koning stellen. 
 
 
INLEIDING ANTWOORDEN  

Rijksorgaan 
Op basis van zijn ambtsinstructie vervult de cdK taken als ‘rijksorgaan’. Het gaat hierbij om de 
‘bestuurlijke zorgplicht’ om processen goed te laten verlopen, dus het regelmatig bezoeken van 
gemeenten en adviseren en bemiddelen bij verstoorde bestuurlijke verhoudingen of 
integriteitskwesties in een gemeente. De cdK heeft geen beslissingsbevoegdheid als rijksorgaan 
onder die bepaling. 
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De cdK legt in deze rol verantwoording af aan de regering. 
 
In de asielcrisis gaat het om de cdK in zijn rol als 'rijksorgaan'.  
De cdK zit de Provinciale RegieTafel asiel voor. Aan die tafel vindt afstemming plaats over 
opvang van asielzoekers tussen het COA en betrokken overheden. De cdK voert zijn taak niet 
uit met specifieke wettelijke bevoegdheden, maar door ‘bestuurlijk overleg en gezaghebbend 
optreden’. De cdK heeft hier als rijksorgaan geen beslissingsbevoegdheid. 
 

 

 

VRAGEN INCLUSIEF BEANTWOORDING GEDEPUTEERDE STATEN 

Vraag 1: 
Deelt u de mening dat door uw oproep de huidige sociaal-economische problemen die worden 
veroorzaakt door het asielbeleid alleen maar groter worden en dat u daarmee uw Noord-
Hollandse burgers ernstig in de steek laat? Zo nee, waarom niet? 
 
Antwoord 1: 
Nee. Wereldwijd zijn miljoenen mensen op de vlucht. Bijvoorbeeld voor oorlog, of voor 
vervolging omdat ze behoren tot een bepaalde groep. Een groot deel van hen vraagt een ander 
land om bescherming op grond van het Vluchtelingenverdrag van de Verenigde Naties. Ze 
vragen om ‘asiel’. Asielzoekers hebben recht op opvang. Naast onderdak bestaat die opvang uit 
begeleiding, noodzakelijke middelen voor levensonderhoud en toegang tot medische zorg. Dit 
is wettelijk vastgelegd. 
 
 
Vraag 2: 
Een team op het provinciehuis belt volgens de CvK dagelijks alle gemeenten af om opvang voor 
asielzoekers te regelen. 
Kunt u aangeven hoeveel ambtenaren (fte) zich met deze klus bezighouden en wat alle kosten 
(in de breedste zin van het woord) zijn? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 
Antwoord 2: 
De cdK wordt vanuit de ambtelijke organisatie geadviseerd en ondersteund in zijn rol als 
voorzitter van de Provinciale Regietafel asiel. In totaal is daar 2 fte voor beschikbaar (totale 
kosten op jaarbasis: € 200.000). 
 
 
Vraag 3: 
Deelt u de mening dat er veel beter kan worden ingezet om het Rijk dagelijks te bellen met de 
boodschap om een veel strenger migratiebeleid te gaan voeren, aangezien het nu dweilen met 
de kraan open is? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 
Antwoord 3: 
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Wij hebben samen met gemeenten en het Rijk een verantwoordelijkheid om de huidige 
asielcrisis op te lossen en daarnaast wil het kabinet de instroom van vluchtelingen beperken 
door meer opvang te regelen in de regio. Dat wil het kabinet doen samen met de andere EU-
lidstaten en de vluchtelingenorganisatie van de Verenigde Naties. 
Het kabinet vindt het belangrijk dat er draagvlak in de samenleving blijft voor opvang van echte 
vluchtelingen. Dus mensen die vluchten voor oorlog of geweld of die in hun land worden 
vervolgd wegens hun ras, godsdienst of hun geaardheid. Daarom wil het kabinet dat 
economische vluchtelingen en asielzoekers uit veilige landen sneller worden teruggestuurd. 
 
 
Vraag 4: 
Deelt u de mening, kijkende naar de mooie woorden van het College over o.a. draagvlak en de 
enorme gevolgen waar onze burgers mee worden opgescheept door de huisvesting van 
asielzoekers, dat het van het grootste belang is dat de burgers van onze provincie het laatste 
woord dienen te hebben inzake eventuele huisvesting? Zo nee, waarom niet? Graag een 
gemotiveerd antwoord. 
 
Antwoord 4: 
De toestanden in Ter Apel laten zien dat ingrijpen door de overheid vaak noodzakelijk is. De 
huiidige situatie pleit er voor dat er aanvullende regelgeving komt. Zie ook het antwoord op 
vraag 3. De burgers van onze provincie hebben het laatste woord, zij kunnen zich hierover bij 
de landelijke verkiezingen in november uitspreken. De commissaris van de Koning is als 
rijksorgaan een vertegenwoordiger van de democratisch gekozen regering. 
 
 
 
 
 
 
Vraag 5: 
Deelt Gedeputeerde Staten de mening dat de CvK als individu boven de partijen moet staan en 
zich in het openbaar moet onthouden van politieke uitspraken die horen tot het takenpakket 
van o.a. de Tweede Kamer? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 
 
Antwoord 5: 
Wij zijn van mening dat de commissaris van de Koning in zijn rol als voorzitter van de 
Provinciale Regietafel asiel een bijdrage kan leveren aan de discussie over het wetsvoorstel 
Spreidingswet. 
 
 
Vraag 6: 
Kan Gedeputeerde Staten aangeven of de uitspraken van de CvK te kwalificeren zijn als 
uitspraken namens het College van Gedeputeerde Staten? Graag een gemotiveerd antwoord. 
 
Antwoord 6: 
De commissaris van de Koning heeft zijn uitspraken gedaan in zijn rol als voorzitter van de 
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Provinciale Regietafel asiel, d.w.z. als rijksorgaan. 
 
 

Bron: 

 

 




